
1 
 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

      

  

 

 

   

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     ZPRAVODAJ OBCE LOUKA  
• Obecní úřad Louka • Louka č. 19, 69676 • + 420 518 338 133 • starosta@obeclouka.cz • 

• Zdarma pro občany obce Louka • www.obeclouka.cz • www.facebook.com/obeclouka • číslo 1/2022 • 

OBSAH 
ZPRAVODAJSTVÍ ...................................................................... 2 

SLOVO STAROSTY .............................................................. 2 

Z JEDNÁNÍ RADY OBCE LOUKA ........................................... 2 

POPLATKY NA ROK 2022 .................................................... 2 

VÝSADBA NAD STAROU HOROU ........................................ 3 

PLÁNY V ROCE 2022 .......................................................... 3 

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ OBCE LOUKA ......................... 4 

SBĚR PYTLŮ PAPÍR/PLAST V ROCE 2021 ............................. 4 

VÝZVA PRO OBČANY LOUKY .............................................. 5 

ZPRÁVA FINANČNÍHO VÝBORU OBCE LOUKA..................... 6 

ZPRÁVA KONTROLNÍHO VÝBORU OBCE LOUKA ................. 6 

ZPRÁVA STAVEBNÍ KOMISE ............................................... 7 

ZPRÁVA KOMISE ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ ........................... 7 

ZPRÁVA KULTURNĚ – ŠKOLSKÉ KOMISE ............................. 7 

SPOLKY V OBCI LOUKA ............................................................. 8 

OBECNÍ KNIHOVNA ........................................................... 8 

ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ LOUKA.................................. 8 

MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ VOLAVEC LOUKA .......................... 9 

ČECHŮV DVŮR ................................................................. 10 

ČČK LOUKA ...................................................................... 10 

TJ SOKOL LOUKA ............................................................. 11 

JSDH A SDH LOUKA .......................................................... 12 

LETECKO-MODELÁŘSKÝ KLUB V LOUCE ........................... 13 

CO SE U NÁS DĚJE .................................................................. 15 

XV. SVATOHUBERTSKÁ MŠE ............................................ 15 

SVĚTLUŠKOVÝ PRŮVOD ................................................... 16 

PŮLNOČNÍ ZPÍVÁNÍ KOLED .............................................. 16 

FOTOGALERIE ........................................................................ 17 

ŠKOLNÍ OKÉNKO .................................................................... 18 

ZPRAVODAJ ZE ŠKOLNÍCH LAVIC ...................................... 18 

ŠKOLKOVÉ OKÉNKO ............................................................... 20 

ŠKOLNÍ A ŠKOLKOVÉ FOTOOKÉNKO ...................................... 21 

ZAJÍMAVOSTI ......................................................................... 22 

TRADICE ZIMNÍHO KOLEDOVÁNÍ ..................................... 22 

STRÁNKA PRO DĚTI ................................................................ 23 

 

Fotografie na titulní straně: KAPLIČKA V ZIMĚ 
František Gajovský 
 

mailto:starosta@obeclouka.cz
http://www.obeclouka.cz/
http://www.facebook.com/obeclouka
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93784037
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786352
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786353
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786354
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786363
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786366
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786376
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786396
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786403
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786405
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786408
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786409
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786411
file:///C:/Users/Babu/MOJE/Obec%20Louka/LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ/2022/2022-01/2022-01%20LÚCKÝ%20ZPRAVODAJ.docx%23_Toc93786415


2 
 

 … 

  

 

 

 

 

              

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

POPLATKY NA ROK 2022 

POPLATEK ZA KOMUNÁLNÍ ODPAD 550 Kč/osobu dle OZV 1/2021 

POPLATEK ZA PSA 50 Kč dle OZV 3/2019 

POPLATEK ZA STAVBY určené k rekreaci, ve kterých není přihlášena žádná fyzická osoba 

(podle zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, §10b, ve znění pozdějších předpisů) 
550 Kč dle OZV 1/2021 

 

Poplatky jsou splatné do 30. 06. 2022. Poplatky je možné uhradit od ledna v hotovosti v kanceláři obecního úřadu 

nebo bankovním převodem na číslo účtu obce: 5225671/0100. Jako variabilní symbol uveďte číslo domu.                                

Včas nezaplacené nebo neodvedené poplatky nebo část těchto poplatků může obecní úřad dle § 11 zákona č. 565/1990 

Sb., zvýšit až na trojnásobek. Žádáme občany o dodržení splatnosti! 

 

SLOVO STAROSTY 

Vážení spoluobčané, 

na začátku nového roku bych Vám chtěl popřát hodně zdraví, štěstí a osobních úspěchů. Hlavně přeji nám všem, 

abychom se letos vrátili k běžnému životu se svými obyčejnými starostmi.   

Doufám, že jste v rámci daných možností prožili se svými blízkými krásné, pohodové a klidné svátky. Bohužel jsme 

letos museli z důvodů pandemie upustit od slavnostního rozsvícení vánočního stromu. Ke krásné vánoční atmosféře 

ale letos přispěli zpěváci koledami před kostelem po půlnoční mši. Patří jim poděkování za kulturní zážitek, stejně 

jako těm, kteří zajistili občerstvení pro všechny zúčastněné. Třeba se nám zrodila nová tradice.   

Ještě jednou bych Vám chtěl jménem obecního úřadu i zastupitelstva obce popřát hodně úspěchů v novém roce. 

Doufám, že se nám podaří pokračovat ve zdárném rozvoji naší obce.  

Ing. Radim Buzík, starosta 

 

ZPRAVODAJSTVÍ 
 

Z JEDNÁNÍ RADY OBCE LOUKA 

RADA OBCE LOUKA: 
• schvaluje podání žádosti na MMR s cílem získání dotace na výzvu  „Podpora budování a obnovy míst aktivního             

a pasivního odpočinku“. 

• schvaluje cenovou nabídku Fa Kučera plus, s.r.o. se sídlem Louka č. 182, 69676 Louka, na vybudování „Manipulační 
plochy“, v celkové ceně 435.237,-Kč s DPH. S firmou bude uzavřena smlouva o dílo. 

• schvaluje zakoupení dvou 50l nádob na posypový materiál, v ceně 5.000,- Kč s DPH. 

• schvaluje rozpočet ZŠ a MŠ Louka, Louka 52 na rok 2022 ve výši -  výnosy celkem 8.590.000,- Kč. a náklady celkem 
8.590.000,- Kč. 

• schvaluje provedení inventarizace obecního majetku ke dni 31. 12. 2021. Předseda inventarizační komise                 
Radek Jančár, členové komise Andrej Černaj, Anna Pindorová, Eva Dřímalová, Iveta Maňáková. 

• schvaluje finanční dar na rok 2021 ve výši 1.000,- Kč pro vydavatele časopisu Malovaný kraj, z.s. se sídlem                          
17. listopadu 1a, 69002 Břeclav. 

• neschvaluje poskytnutí daru pro spolek „Naše odpadky, z,s.,“ se sídlem Uherčiče 339, 69162 Uherčice,                               
na financování činností spolku ve prospěch obcí a měst v ceně 4.500,- Kč. 
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VÝSADBA NAD STAROU HOROU 

V závěru roku 2021 byly realizovány dva projekty 

výsadby v části Nad Starou horou vlevo od silnice 

směrem na Blatničku. 

V prvním projektu bylo na pozemku parc.č.3355 

vysazeno 30 ks keřů a 105 ks stromů. Záměrem                          

je rozčlenění pásu polí zelení s protierozní funkcí. 

Plocha bude zatravněna regionální travní směsí. 

V lomových bodech dotčené parcely je vysázeno                    

10 skupinek keřů (ptačí zob, brslen obecný).                               

Po hranicích pozemku jsou vysázeny stromy ve sponu 

25 m, dále je provedena výsadba stromů volně po ploše 

(habr obecný, lípa srdčitá, třešeň ptačí, jabloň lesní).  

Tento projekt byl plně podpořen dotací. 

Další výsadba proběhla na pozemku parc.č.3809.                      

Je ozeleněna část dotčené parcely vedoucí podél 

stávající polní cesty. Výsadba je provedena v místech 

od stávajícího sadu ovocných dřevin.  Na pozemku                  

je vysazena 1 řada ovocných regionálních odrůd jabloní 

a hrušní ve vzdálenosti 10 m od sebe. Celkem                              

je vysazeno 58 kusů ovocných stromů. 

V případě tohoto projektu se dotace vztahovala pouze 

na sazenice stromů a ochranný materiál.                                

Velké poděkování patří členům místního mysliveckého 

sdružení Volavec, kteří stromky brigádně vysázeli i přes 

nepřízeň počasí, které v závěru roku panovalo.

 

PLÁNY V ROCE 2022 

Na letní školní prázdniny v roce 2022 je naplánována 

odložená realizace opravy, která se týká nevyhovující 

elektroinstalace v přízemí základní školy v Louce. 

Už potřetí jsme podali žádost o dotaci na výměnu 

povrchu tenisového kurtu a doplnění víceúčelového 

hřiště v sportovním areálu pod Vrbama. Pokud 

budeme neúspěšní, výměnu povrchu tenisového kurtu 

zafinancujeme a provedeme i bez dotace. 

Koncem roku už započaly práce na vybudování 

zpevněné plochy vedle kompostárny, která by sloužila 

občanům obce k uložení menšího množství stavební 

suti. Uvažujeme také sem přemístit velkoobjemové 

kontejnery od hřbitova. Plocha by měla být hotova na 

jaře. 

Jak jste si určitě všimli, proběhla výměna světelných 

zdrojů veřejného osvětlení v obci s 50% dotační 

podporou z programu EFEKT. Výměnou lamp by obec 

měla ročně ušetřit 31,6 MWh na veřejném osvětlení.  

Nyní budou provedeny úpravy na rozvodech 

způsobující výpadky veřejného osvětlení. 

 

Je hotová projekční příprava úpravy prostoru                           

od kapličky po mlýnský náhon, kde bychom chtěli 

vybudovat důstojný střed obce (oprava komunikace, 

parkovací místa, zeleň, mobiliář, osvětlení). Aktuálně 

se vyřizuje stavební povelení. Při realizaci této akce 

spoléháme na dotaci, neboť náklady na tuto akci 

v cenách roku 2021 činí asi 11,5 mil.Kč. Součástí tohoto 

prostoru bude i plánovaný sociální dům se čtyřmi 

bytovými jednotkami, kde budeme také žádat                           

o přidělení dotace. 

Nezapomínáme také pozemkovému fondu ČR 

připomínat jeho závazek vybudovat úsek polní cesty 

(která bude plnit i funkci cyklotrasy) mezi Loukou                      

a Lipovem od panelové cesty pod viaduktem po mostek 

přes mlýnský náhon u koupaliště.  

Letos by mělo dojít ke schválení změny č.2 územního 

plánu obce Louka. Ta se hlavně týká vzniku stavebních 

míst v části Kúty a na letošní rok je počítáno 

s projektovou přípravou technické infrastruktury v této 

lokalitě. 

Také bude zhotovena projektová dokumentace                          

na opravu místní komunikace v Dolním konci – koncový 

úsek u viaduktu. 

 

ZPRAVODAJSTVÍ 
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ OBCE LOUKA 

Vážení spoluobčané, v první řadě bych vám chtěl 

popřát všechno nejlepší do nového roku, hodně zdarů 

v osobním a profesním životě, zdraví a spokojenosti. 

Ve snaze snížit ekologickou zátěž skládkováním 

komunálních odpadů přistoupila ČR ke zvýšení 

procenta recyklace komunálního odpadu. Prozatímní 

mezník je stanoven na rok 2030, kdy by měla                            

ČR recyklovat 65 % komunálního odpadu.  

V posledních třech letech byly prováděny analýzy 

směsného komunálního odpadu (SKO), plastu 

vyprodukovaného v naší obci. Podrobné výsledky                      

z těchto analýz jsou k nahlédnutí na obecních stránkách 

v sekci životní prostředí/odpadové hospodářství.                         

V omezených případech se v plastu a papírech 

objevovali např. barvy, laky nebo čokolády. Co se týká 

plastu a papíru obsaženého v SKO ukazuje se, že velmi 

dobře třídíme plast a papír. Ve většině případů bylo 

jejich množství do 5 % objemu. Za tento výsledek bych 

chtěl všem občanům velmi poděkovat a poprosit,                     

ať nepoleví ve svém úsilí a třídí i nadále.  

Ve všech případech bylo zjištěno, že SKO obsahuje 

přibližně 50 % biologicky rozložitelných složek. Jedná se 

především o ovoce, zeleninu, bramborové slupky, 

zbytky pečiva, rostliny, tráva, listí, piliny, atd. Veškerý 

tento odpad může být kompostován v domácích 

kompostárnách nebo na obecní kompostárně.                        

Pro představu produkce SKO v roce 2020 dosáhla 

přibližně 190 tun, produkce plastu přibližně 23 tun,    

skla přibližně 11 tun a papíru přibližně 17 tun.   

Produkce SKO v roce 2021 dosáhla přibližně 192 tun, 

produkce plastu přibližně 24 tun, skla přibližně 11 tun 

a papíru přibližně 16 tun. V září roku 2019 byl zaveden 

pytlový sběr papíru a plastu. Zavedení pytlového sběru 

mělo za důsledek zmenšení produkce SKO a zvětšení 

produkce především plastu. 

Všímavému čtenáři neujde fakt, kdy oněch 50 % 

biologicky rozložitelných složek z SKO může 

představovat významný (takřka skoro celý) objem 

oněch 65 % komunálního odpadu, který by si měl                    

do roku 2030 najít cestu k opětovnému využití.                            

Z důvodů zvyšování poplatků za likvidaci komunálního 

odpadu dochází k postupnému zdražování poplatků                  

za odpad v roce 2020 - 430 Kč/osobu, v roce 2021 - 490 

Kč/osobu a konečně v roce 2022 – 550 Kč/osobu.                  

Přes veškeré snahy o vyrovnání schodku v kolonce 

odpadového hospodářství obec tuto kolonku výrazně 

dotuje.  

Závěrem bych vám všem chtěl ještě jednou poděkovat 

za vaše síly vynaložené při likvidaci komunálního 

odpadu. Současně bych vás chtěl poprosit o zvýšení 

pozornosti při likvidaci biologicky rozložitelného 

odpadu.  

Bohužel současná koronavirová situace spíše nabádá 

ke vzniku odpadu než k jeho zamezení.                                  

Určitě samozřejmě nesmí být omezení produkce 

odpadu předřazeno lidskému zdraví. Na druhou stranu 

je dobré nezapomínat na fakt, že nejlepší odpad je ten, 

který nikdy nevznikne. 

Děkuji! 

/Ing. Jiří Buzík, PhD. / 

 

 

 

 

 

 

  

ZPRAVODAJSTVÍ 
 

SBĚR PYTLŮ PAPÍR/PLAST V ROCE 2021 

Svoz pytlového odpadu papír/plast bude v obci Louka probíhat v následujících termínech: 

PAPÍR: 13.1, 10.2, 10.3, 7.4, 5.5, 2.6, 30.6, 11.8, 8.9, 6.10, 3.11, 1.12. 

PLAST: 27.1, 24.2, 24.3, 21.4, 19.5, 16.6, 14.7, 25.8, 22.9, 20.10, 16.11, 15.12. 
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Na základě prováděných měsíčních rozborů došlo v měsíci 12/2021 k nedodržení stanovených limitů pro vypouštění 

vyčištěných odpadních vod z naší čistírny odpadních vod do řeky Veličky. V důsledku této skutečnosti provedla Česká 

inspekce životního prostředí v měsíci 01/2022 místní šetření, na jehož základě bude provozovateli kanalizace vyměřena 

pokuta za porušení funkčnosti čistírny odpadních vod.  

Pokud v nejbližší době bude pokračovat nátok látek biologického charakteru do čistírny odpadních vod, může být 

provozovateli kanalizace vyměřena pokuta i opakovaně, a to až do maximální výše  

1 mil. Kč.  V případě, že tato situace nastane, bude udělená pokuta zohledněna při stanovení ceny stočného pro rok 

2023. Současně není vyloučena možnost, že bude proveden monitoring napojení přípojek do veřejné kanalizace                     

za účelem zjištění zdroje znečistění. 

 

V Louce, dne 21. 01. 2022 

Ing. Radim Buzík, starosta obce Louka, jednatel svazku 

JUDr. Ladislav Čerešňák, starosta obce Lipov, jednatel svazku 

 

 

 

  

ZPRAVODAJSTVÍ 
 

VÝZVA PRO OBČANY LOUKY 

Rada Obce Louka a jednatelé Svazku obcí Lipov, Louka – ČOV a kanalizace vyzývají 

tímto důrazně občany Louky, aby do kanalizace nevylévali látky biologického 

charakteru, neboť kanalizace je primárně a výlučně určena k odvádění splaškových 

vod! 
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ZPRÁVA FINANČNÍHO VÝBORU OBCE LOUKA 

Finanční výbor je jedním z povinně zřizovaných výborů 

zastupitelstva obce podle zákona o obcích.                           

Jeho úkolem je provádět kontrolu hospodaření 

s majetkem a finančními prostředky podle zákona                    

a podle rozhodnutí zastupitelstva. Schází se obvykle 

čtvrtletně nebo před jednáním   zastupitelstva.  Zápisy 

z jednání nebo kontrol předává zastupitelstvu 

s případným návrhem opatření. 

I v letošním roce byla činnost poznamenána   

protipandemickými opatřeními, ale finanční výbor 

pracoval podle plánu s vynecháním pouze jednoho 

zasedání. Mimo to prováděl výbor měsíční kontrolu 

vývoje rozpočtu obce s využitím písemné                        

nebo elektronické komunikace.  

V prvním čtvrtletí se finanční výbor z důvodu opatření 

nesešel, v druhém projednal závěrečný účet obce 

s přebytkem 1 371 tis. a doporučil jej zastupitelstvu             

ke schválení.  Dále se zabýval rozpočtovými příjmy                    

a výdaji v prvním čtvrtletí. I přes obavy z nižšího příjmu 

ze sdílených daní byl výsledek proti roku 2020 o 225 tis. 

lepší. Programem jednání v třetím čtvrtletí                             

bylo provedení kontroly hotovostních výdajů za měsíc 

červenec – kontrola dokladů, zůstatku a hotovosti.     

Dále projednával postup a výdaje na investiční                       

a neinvestiční akce zařazené do rozpočtu.                                   

Z větších        akcí nebyla zahájena „Oprava sportovního 

zařízení-kurtu“ a dodatečně byla zařazena akce                                                                             

„Biokoridor lokální LBK,“ který bude financován 

z dotací a podílu obce. Na všechny akce bylo v té době 

čerpáno z rozpočtu 1493 tis. Ve čtvrtém čtvrtletí výbor 

provedl kontrolu bezhotovostních příjmů a výdajů                 

za měsíc listopad, a to kontrolou dokladů a obratů                  

na účtu banky. Dále projednal připomínku k uplatnění 

OZV o poplatcích ze vstupného a návrh                        

„Rozpočtu příjmů a výdajů“ na rok 2022 a tento 

doporučil zastupitelstvu ke schválení. Plné znění 

schváleného rozpočtu je zveřejněno na Úřední desce. 

V jednotlivých měsících mimo zasedání se výbor 

zabýval hodnocením plnění rozpočtu příjmů a výdajů 

jednak na roční rozpočet a porovnáním se skutečností 

předešlého roku. Především sledoval vývoj příjmů                   

a běžných výdajů. Přes očekávání nepříznivého vývoje 

příjmů ze sdílených daní došlo v průběhu roku k jejich 

zvýšení vyjma daně z příjmu fyzických osob ze závislé 

činnosti. Běžné výdaje na zajištění chodu obce a služeb 

se neodchylovaly od obvyklé výše a nebyly čerpány                     

do výše ročního rozpočtu. Při své práci a kontrolách 

výbor nezaznamenal porušování směrnic a zásad 

nakládání s majetkem obce. Podle předběžné uzávěrky  

se dá očekávat ke konci roku vyšší rozpočtový přebytek 

než v roce 2020. Podrobné údaje budou zveřejněny na 

Úřední desce. 

/Jan Zajíček – předseda Finančního výboru/ 

ZPRÁVA KONTROLNÍHO VÝBORU OBCE LOUKA 

Kontrolní výbor zvolený na základě §84. písm. l, zákona 

č. 128 o obcích (obecních zařízení) zastupitelstvem 

obce Louka pracoval v roce 2021 (který byl rovněž 

podřízen hygienickým pravidlům pandemie 

koronaviru) ve složení: Anna Vašicová – předsedkyně, 

členové Dagmar Novotná, Mgr. Michal Škopík. 

Kontrolní činnost probíhala v kanceláři starosty obce 

Louka Ing. Radima Buzíka za jeho osobní přítomnosti                

a to 11. května a 13. září 2021.  

Byla provedena kontrola zápisů Rady obce Louka, 

projednání předložených bodů, hlasování a přijatá 

usnesení. Dále předložení schválených bodů                                 

k projednání na veřejném zasedání Zastupitelstva   

obce Louka. Po projednávání předložených bodů 

Zastupitelstvem, hlasování, schválené usnesení                          

a následné plnění usnesení až po závěrečnou fakturaci 

zhotoveného díla. Rovněž byla kontrolována správnost 

zápisů Zastupitelstva obce Louka a následné plnění 

přijatých usnesení.            

Kontrolní komise neshledala žádné formální ani 

faktické chyby, všechny body zápisů se průběžně plní                

a dodržují. 

/Anna Vašicová – předsedkyně Kontrolního výboru/ 
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ZPRÁVA STAVEBNÍ KOMISE 

Vážení občané, chtěl bych vás vybídnout k jisté 

ohleduplnosti ohledně parkování vozidel v obci. Žijeme 

v době, kdy skoro každá domácnost má 1-2 auta. 

Dispozice veřejných prostor v Louce (prostor před 

domy), a nejen kolem hlavní komunikace, je malá                     

a dopravní vytíženost nebude lepší. Auto trvale 

zasahující do chodníku, na chodníku, nebo trvale 

zaparkovaná auta, byť na vedlejší komunikaci jsou 

špatně a mnohým občanům překáží. Překáží i obci 

zejména při zimní údržbě.  Zpřístupněme si, prosím, 

přednostně své vjezdy a „návratí“, případně 

předzahrádky pro podélné stání, nebo myslete na svá 

parkovací místa při rekonstrukcích RD, novostavbách 

apod.. Parkujme, prosím, přednostně svá vozidla 

v domě. Před domem parkujme tak, aby bylo možno 

využívat chodníku k chůzi a komunikaci k jízdě. Prosíme 

o parkování vozidel, pokud možno tak, aby chodec 

nebyl nucen vstoupit na vozovku při obcházení 

stojícího auta. Buďme tedy důslední v parkování, 

pokud máme tu možnost, a to zejména v době,                       

kdy je pravidelný nebo zvýšený pohyb chodců                                        

(přes týden cesta dětí do školy, ze školy, nebo nedělní 

cesta do(z) kostela). Položme si tedy každý otázku: 

mám možnost nyní nebo výhledově přispět sám ke 

zlepšení parkování SVÉHO auta? Musím mít „pod 

návratím“ koberečky, stůl, nábytkovou stěnu apod. 

Nemám před domem zbytečně velkou předzahrádku, 

můžu změnit                             na travnatou plochu, můžu 

využít k parkování svého auta?   Je jasné, že 

v ojedinělých a výjimečných případech (hody atd..) 

nebo v případě malé dispozice před domem, která je již 

využita k parkování se s tím bohužel nedá více dělat. 

Téma je jistě žhavé a široké. Zasluhuje v budoucnu 

hodně pozornosti nás všech.  

Obec se bude touto problematikou výhledově zabývat. 

Vybudovat nová parkovací místa nebude jednoduchá.       

I když časem snad někde parkovací plocha vznikne,               

bez ochoty a ohleduplnosti v parkování každého z nás 

se situace nezlepší!   

/Ing. Bořivoj Smaženka – předseda SK/ 

ZPRÁVA KOMISE ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ 

V loni jsme projednali 4 žádosti o povolení kácení 

dřevin rostoucích mimo les. V rámci dotace MŽP byl 

proveden nákup kompostérů. Prosím Vás, kdo ještě 

kompostér nemáte, zajděte na OÚ podepsat smlouvu, 

na základě které Vám bude kompostér vydán. Jde o to, 

aby se snížil obsah popelnic o biologický odpad a tím i 

kleslo množství směsného komunálního odpadu, 

protože cena za jeho uložení se zvyšuje a zvyšovat bude 

i v budoucnu. 

Po dvouleté přestávce plánujeme na jaře zorganizovat 

úklidovou akci Ukliďme Louku, v rámci projektu  

Ukliďme svět, ukliďme Česko. Doufám, že v letošním 

roce to vyjde. Hlavním jarním úklidovým dnem v roce 

2022 bude sobota 2. dubna.   

V roce 2022 Vám přejeme hodně zdraví, štěstí                           

a pohody v krásném a čistém prostředí kolem nás. 

/Ing. Josef Štědronský – předseda KŽP/ 

ZPRÁVA KULTURNĚ – ŠKOLSKÉ KOMISE 

Milí občané Louky, přesto, že svět stále ještě nejede 

v původních kolejích, vyrážíme do začínajícího roku 

s optimismem, že bude lépe, že se budeme moci setkat 

na louckých tradičních i netradičních akcích. Prozatím 

to zrovna nadějně nevypadá, ale věříme, že se vše 

v dobré obrátí a připravíme vítání nejmenších občánků, 

jarní či podzimní vyrábění, letní akce pro děti – kino, 

mysliveckou chatu a dětský den kolem Louky, podzimní 

výstavu, a na závěr roku také zahájení adventu… 

Samozřejmě nezapomínáme na naše dříve narozené 

jubilanty a stále je navštěvujeme s kytičkou i drobným 

dárkem. Skvělé je, že na kulturní život v obci nejsme 

sami! Se svými akcemi nás potěší určitě jako každý rok 

místní hasiči, myslivci, ročník, Parta hic, Čechův dvůr.            

A samozřejmě vy, kteří rádi na připravené akce 

přicházíte a věnujete svůj čas sousedům, kamarádům, 

dětem. Děkujeme vám, že se rádi bavíte a že udržujete 

v obci pospolitého ducha, který u nás panuje. 

/Mgr. Martina Šradějová – předsedkyně KŠK/
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OBECNÍ KNIHOVNA 

Začátek roku 2021 byl v obecní knihovně poznamenán 

pandemií koronaviru. Knihovna byla v důsledku 

vládních opatření uzavřená od začátku ledna až do 

konce března. Od dubna knihovna funguje v běžné 

otevírací době – středa 10.30 až 12.00h a čtvrtek 14.00 

až 17.30h.  

V roce 2021 knihovnu navštěvovalo 32 registrovaných 

čtenářů, z toho bylo 12 čtenářů do 15 let. Celkem bylo 

vypůjčeno 752 knih, z toho 93 knih bylo pro dětské 

čtenáře. Nejpilnější čtenářkou byla paní Jarmila 

Škopíková, z dětských čtenářů nejvíce knih přečetl 

Vojtěch Šraděja. 

 

Knihovní fond obsahuje cca 4000 knih a je každoročně 

pravidelně obměňován, ať už nákupy vlastních knih, 

které jsou nakupovány z rozpočtu obce Louka, nebo             

za využití výměnného fondu Městské knihovny 

v Hodoníně. Takto bylo v knihovně v průběhu roku 

čtenářům k dispozici 364 nových knih (44 knih bylo 

zakoupeno obcí Louka a dalších 320 knih bylo 

zapůjčeno z knihovny v Hodoníně).  

Díky velmi nestabilní situaci způsobené pandemií 

koronaviru se v knihovně v roce 2021 neuskutečnily 

žádné akce pro veřejnost. Pevně doufáme, že se letos 

situace uklidní a budeme moci nějaké akce naplánovat, 

např. formou autorských čtení. 

/Ing. Zuzana Machálková – vedoucí obecní knihovny/ 

ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ LOUKA 

Na co všechno jsme v covidovém roce 2021 nedosáhli 

a co jsme chtěli. Pravidelná výroční členská schůze, 

kterou míváme v půli února se nekonala z důvodů 

celostátního zákazu. Jarní košt slivovice – vzorky z roku 

2019, okoštované dál čekají zamčené ve skladě                         

ze stejného důvodu.. Třeba se slivovice s dvouletým 

odpočinkem vylepší a její kvalita stoupne. Uvidíme. 

Zaslechl jsem i názor, že bychom to měli ve stejném 

složení degustátorů ještě jednou ohodnotit a porovnat, 

jak jsme se shodli. V takovém vlastně „nic nedělání“ 

utekl půl rok.  

Začátek druhé poloviny roku byl uvolněnější.                            

Ve spolupráci s obecním úřadem jsme uspořádali 

Podzimní výstavu ovoce zeleniny. Letos jsme výstavu 

udělali jako jednodenní a myslím, že je to lepší. Jak se 

výstava líbila? Hodnocení nechám na návštěvnících.                 

I když na okolí úroda modrého ovoce nebyla valná,                   

u nás jsme si na přízeň přírody stěžovat nemohli. Tak to 

vypadalo i při vaření trnek v naší víceúčelové místnosti. 

Vařili domácí i přespolní dokonce až z Mikulčic. 

Doufám, že všichni dobře navařili a byli s našim 

zařízením spokojeni.  

Vážení spoluobčané, přeji Vám do začínajícího roku 

2022 hodně zdraví a životního optimismu. 

/Antonín Maňák/ 
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MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ VOLAVEC LOUKA 

Dovolte mi, abych vám jménem našeho mysliveckého 

spolku Volavec Louka na začátku příspěvku popřál 

pevné zdraví a úspěšný vstup do nového roku.                     

Dále bych se s vámi rád podělil o informace týkající                 

se našeho spolku a zhodnotil dosavadní aktivity                           

a činnost, uskutečněnou v závěrečném čtvrtletí roku 

2021. 

Jak již bývá zvykem, tak druhá listopadová sobota 

patřila honu na drobnou zvěř. Myslivci měli vytyčenou 

oblast v okolí obce, kde byly projity remízky a během 

honu se lovcům podařilo ulovit 14 zajíců. Byla také 

spatřena i liška, která se však nepodařila ulovit. 

Dozajista počká na své očkování do brzkých dní.  

Následující den se široká myslivecká veřejnost setkala 

při výroční 15. Svatohubertské mši v kostele Panny 

Marie Růžencové v Louce. Již tradičně se mše zúčastnily 

řády patronů myslivců, lovců a širokého zastoupení 

příznivců myslivosti. Po slavnostní mši následoval, 

tentokrát pouze na prostranství před kostelem, 

tradiční doprovodný program s trubači                                           

a s ochutnávkou vína. Unikátem slavnosti byl 

medailový jelen, který byl k příležitosti výroční 

svatohubertské mše uloven nejstarším členem 

mysliveckého spolu Volavec Louka a řádu svatého 

Huberta, panem Janem Škopíkem st.  

Další loveckou akcí pro členy našeho mysliveckého 

spolku byl další hon na drobnou zvěř, který                                 

se uskutečnil první prosincovou sobotu.                             

Během větrného počasí se podařilo ulovit 17 zajíců. 

Pro členy MS Volavec nebyl závěr roku pouze lovecký, 

ale i pracovní. V rámci spolupráce s Obecním úřadem 

v Louce a vlastní iniciativou, bylo členy  v polovině 

prosince vysazeno 58 ovocných stromů, kolem                        

tzv. jahodové cesty. Obecní úřad akci profinancoval 

z dotací ve výši 195.000,- Kč a myslivci dotací 120 hodin 

při samotné realizaci výsadby. Jedná se o jeden 

z mnoha projektů pro ochranu krajiny, udržení vody 

v přírodě a přirozené ochrany zvěře. 

V povánočním období se uskutečnila společná 

procházka členů mysliveckého spolku spojená s lovem 

na zajíce. Za krásného zimního počasí se podařilo ulovit 

22 zajíců. Při závěrečném výřadu v areálu myslivecké 

chaty Diany, za přítomnosti trubače, byl ukončen hon 

spojený s minutou ticha za zemřelé kamarády 

myslivce.  

Začátek roku je zpravidla spojen s přípravou 

mysliveckého plesu, který se bohužel 

z epidemiologických důvodů již druhý rok nemůže 

uskutečnit. 

Myslivecká činnost v zimních měsících není spojena 

pouze s lovem, ale hlavně s přikrmováním zvěře                      

do krmných zařízení. Každý člen spolku se stará                           

o funkčnost svého krmného zařízení, které pravidelně 

doplňuje krmivem, kamennou solí a případně doplní            

i laskominy v podobě jablek či řepy. Krmivo si každý 

myslivec pořizuje na vlastní náklady. Doplňování 

krmiva a zásypů je vždy spojeno s odvozem volně 

odhozených odpadků, které hyzdí krajinu a přírodu. 

Během jarních měsíců se v souvislosti s programem 

zaměřeným na environmentální vzdělávání uskuteční 

hromadná akce na úklid krajiny. Rádi se se všemi, 

kterým není lhostejná podoba naší krajiny, při této 

příležitosti v hojném počtu setkáme. Upřesňující 

informace o plánované akci budou včas zveřejněny 

prostřednictvím informačního kanálu obce Louka.                    

V souvislosti s chováním v přírodě bych opětovně 

vyzval všechny spoluobčany, kteří chodí na procházky 

se svými psími mazlíčky, aby tyto nepouštěli z vodítka, 

jelikož dochází k nepřiměřenému rušení zvěře.  

Všechny aktivity Mysliveckého spolku Volavec Louka              

a fotografie z těchto akcí jsou k vidění na stránkách 

www.myslivost.cz/ms-louka.  

Děkujeme, že sledujete a podporujete naše aktivity. 

/Bc. Jan Kučera/
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ČECHŮV DVŮR 

S přáním všeho dobrého do nového roku 2022 

vstupujeme do další sezóny. Její začátek je stále 

ovlivněný současnou koronavirovou pandemií, takže 

naše aktivita je zkraje roku trochu utlumená. S ohledem 

na různá opatření však ale plánujeme několik akcí                         

i v zimním období a naplno připravujeme pro naše 

hosty program na celý tento rok. 

Již v únoru připravujeme fašankovou zabijačku, 

součástí které by měl být doprovodný program.                    

Na druhý pokus chystáme koncert písničkáře Pokáče, 

který je naplánovaný na pátek 20. května. Předprodej 

bude probíhat na internetu i v prodejně pracovních 

oděvů v Louce, č. p. 182.  

Začátek června se ponese ve znamení naší spolupráce 

s Pivovarem Louka – uskuteční se 2. Navařeniny, které 

budou probíhat po celý víkend a v jeho průběhu                        

si každý návštěvník najde svého favorita. V průběhu 

prázdninových měsíců se rádi zapojíme do organizace 

horňáckých slavností a na konci srpna proběhne                       

2. Horňácké vinobraní. 

Podrobnější informace o našich událostech budeme 

sdělovat na Facebooku, formou plakátů a také 

hlášením místního rozhlasu. Doufáme, že se i přes 

různá protiepidemiologická opatření s vámi budeme 

moci setkávat. 

/Bc. Martin Kučera/ 

ČČK LOUKA 

Celý rok 2021 byl poznamenán v určitých časových 

úsecích hygienickými pravidly spojenými 

s pandemickými opatřeními Covidu. Hned zpočátku 

roku se nekonala tradiční Tříkrálová sbírka, ke které 

členky ČČK již mnoho let neodmyslitelně patří 

s přípravou občerstvení v přísálí kulturního domu. 

Tentokrát byla kasička umístěna v kostele Panny Marie 

Růžencové k poskytnutí individuálních příspěvků                   

s co nejmenším kontaktem osob. 

Po uvolnění pravidel se podařilo uspořádat sbírku 

textilii a jiného potřebného materiálu pro Diakonii 

Broumov. Sbírka se konala v místnosti zahrádkářů                  

na víceúčelové budově dne 29. května. Tentokrát se 

svými příspěvky podpořili i občané vedlejších obcí. 

Všem poskytovatelům patří ještě jednou velký dík. 

Černý den pro Jižní Moravu znamenal 24. červen,                 

kdy byly vesnice na Podluží postiženy ničivým 

tornádem. Samozřejmě členky ČČK nastoupili hned 

v noci z 24. na 25. června k zabezpečení občerstvení 

pro jednotky hasičů a záchranného sboru (podařilo                

se zajistit přes 300 porcí a dopravit do centrálního 

štábu v Hodoníně do druhé hodiny ranní). Za ochotu                

a vstřícnost výbor ČČK v Louce děkuje panu Tomáši 

Zemánkovi za okamžité poskytnutí dopravního 

prostředku a odvoz občerstvení na místo určení 

krizovým štábem bez nároku na jakoukoliv odměnu.     

Do místa postižení jsme jeli ještě dvakrát s humanitární 

pomocí nejen nářadí, čistících prostředků, věnovanou 

našimi spoluobčany, ale taky občerstvení – pečené 

maso, pečivo i něco sladkého připraveného místními 

ženami. Nesmíme taky zapomenout na finanční pomoc 

jednotlivců. Všem dárcům srdečně děkujeme. 

Pěší túra Bílé Karpaty se podařila uskutečnit 27. června 

2021 ve spolupráci s autodopravou Štěpán Škopík.                 

Po všech těch nepříjemnostech s dodržováním 

protiepidemických pravidel se akce zdařila a účastníci 

se vraceli spokojeni. Za finanční podporu naší akce 

děkujeme nejmenovanému sponzorovi. 

V úterý 16. listopadu 2021 v 17:00 hod., v předvečer 

státního svátku „Mezinárodní den studentstva“ 

proběhl SVĚTLUŠKOVÝ PRŮVOD. Za přípravu                                 

a organizaci děkujeme členům výboru Českého 

červeného kříže Louka, členům hasičského sboru 

Louka, kuchařkám za vynikající čaj a panu Maňákovi za 

fotodokumentaci. 

Další naše plánované akce, ať už by to byla přednáška 

lékaře, plánovaná podzimní pěší túra na Smíchov                       

a vinohradů, či setkání s dárci krve byla vzhledem 

situaci a s ní spojenými protiepidemickými pravidly 

odložena. Doufejme, že rok 2022 k nám bude 

příznivější. 

Všem přeji do nového roku 2022 především stálé 

zdraví, štěstí a slunce v duši. 

/Anna Vašicová/ 

SPOLKY V OBCI LOUKA 
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TJ SOKOL LOUKA 

Před jarní částí neproběhla prakticky žádná zimní 

příprava, protože stále platila přísná proticovidová 

opatření. To nikdy pro fotbalisty nevěstí nic dobrého – 

fotbal je na svaly i klouby náročný sport a bez přípravy 

nejenže není potřebná fyzická kondice, ale neposílené 

vazy a svaly jsou často příčinou četných zranění. 

Jarní část ročníku 2020/2021 pak stejně nebyla kvůli 

proticovidovým opatření odehrána a soutěž byly 

nejdříve přerušena a pak bez dohrání také zrušena. 

Po zvážení našich možností, tj.  zajištění financování                  

a příslibech většiny hráčů odehrát soutěžní zápasy                   

se náš spolek přihlásil do ročníku 2021/2022. Podařilo 

se nám získat 4 nové a mladší hráče z okolních obcí. 

Tito noví se ukázali být velkým přínosem a bez nich 

bychom vůbec nebyli schopni podzimní část soutěže 

fakticky dohrát. 

Před zahájení soutěže se nám podařilo díky 

prostředkům z dotace Obecního úřadu vyměnit 

původní nefunkční kovová oken za okna plastová vč. 

instalace plastových parapetů a následným 

vymalováním místností. Byla vyměněna také vnitřní 

světla za úspornější LED světla. 

Bohužel ani příprava na podzimní část nového ročníku 

2021/2022 neproběhla dobře. Na tréninky pravidelně 

chodilo jen 6-7 hráčů, a ani naplánované přípravné 

zápasy nebylo možné kvůli nedostatku hráčů sehrát. 

Provázela častá a mnohdy závažná zranění nebo 

onemocnění hráčů v průběhu přípravy nebo během 

prvních soutěžních zápasů. Např. na posledním 

tréninku před prvním zápasem si vážně poranili koleno 

2 hráči, hned v prvním zápase v Tvar. Lhotě došlo                    

ke zlomenině kotníku a poranění třísel si při rozcvičení 

způsobil náš brankář. Naši diváci mohli vidět i příjezd 

rychlé záchranné služby, když po nezaviněné srážce                  

2 hráčů ošetřovali zlomeniny v obličeji u obou. A tak to 

šlo dál a dál. Projevilo se také to, že průměrný věk 

našich hráčů základního kádru je 33 let,                                       

jen 7 je mladších 30 let, šesti hráčům je více než 30 let 

a hraje i několik čtyřicátníků (nejstaršímu je 49).                  

Když už jsme u toho bilancování, tak jen 4 hráči jsou 

místní, 4 hráči jsou z Lipova, 2 z Blatnice a hned 6 hráčů 

je z Veselí a další z Hroznové Lhoty.  

Během podzimu jsme si nepočínali moc dobře, 

neplatilo „můj dům, můj hrad“ a tak jsme soupeřům 

doma rozdávali body. Hned zpočátku jsme přímo 

vysoko prohráli 3 zápasy, když jsme nedokázali vstřelit 

ani 1 branku a hned 18 jsme jich dostali. Pak se chvíli 

blýskalo na lepší časy, to když jsme porazili doma 

oslabený Suchov a pak nešťastně prohráli na Nové 

Lhotě a doma prorazil Domanín. Jenže to bylo vše,               

pak jsme hráli se silnými soupeři a prohráli znovu 3x bez 

vstřeleného gólu. Vše vyvrcholilo v posledním zápase, 

kde nám zůstalo k dispozici jen 8 zdravých hráčů,                          

a tak jsme se nedostavili k poslednímu zápasu                          

do Vnorov. V průběhu podzimu bohužel ukončilo 

aktivní činnost několik starších hráčů, což bude zřejmě 

vážnou komplikací pro řádné dohrání jarní části ročníku 

2021/22. Jiný z našich hráčů, tentokrát nejmladší, 

přestoupil do jiného oddílu a také není prozatím jasné, 

jestli se několika dalším podaří doléčit pro fotbalistu 

vážná zranění. Uvidíme během ledna, kdy by měla začít 

zimní příprava. Je stále mnoho nejasností – jaká budou 

proticovidová opatření, jak na tom budou zdravotně 

hráči, jestli jim pracovní vytížení umožní pravidelně 

chodit na tréninky a na zápasy atd. 

Na vesnici je to stále těžší a těžší. Zajistit financování 

fungování oddílu se naštěstí díky podpoře Obecního 

úřadu každý rok daří, ale bohužel ubývá hráčů.                  

Starší pomalu končí a mladí nejsou – to je ostatně vidět 

i na počtu klubů, které hrají dorosteneckou soutěž. 

Ještě nedávno hrálo v okrese Hodonín cca 35 oddílů, 

dnes už nejsou základní soutěže, nejnižší soutěží                      

je okresní přebor, kde je 8 oddílů z okresu Hodonín                    

a 3 jsou z okresu Břeclav. Jen málokdo si může dovolit 

mít svůj vlastní dorost, často vidíme spojování oddílů, 

aby vůbec dali dohromady 1 mužstvo i velké vesnice, 

např. Čejkovice-Hovorany nebo Těmice-Moravský 

Písek. Totéž ale vidíme i v soutěžích mužů, a bude hůř. 

/Ing. Libor Kolacia/ 
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JSDH A SDH LOUKA 

JSDH Louka 
Pro výjezdovou jednotku JSDH Louka se rok 2021 nesl  

v duchu nových zkušeností a výzev. Týká se to zejména 

výjezdové činnosti a v neposlední řadě školení. Jak je již 

známo, hasiči už nejezdí pouze k požárům, operační 

středisko nás vysílá na technické události, transporty 

pacientů, odstraňování nebezpečných stavů a záchrany 

osob, zvířat a věcí, likvidaci obtížného hmyzu apod., 

takže není pravidlo, že když se rozezní požární poplach 

v naší obci, že se jedná o požár. 

Ne vždy také znamená, že je daná událost v naší obci. 

Operační středisko, které sídlí v Brně, nás vysílá čím dál 

více na zásahy i mimo naši obec. Pro srovnání 

jmenujme, že z 6 zásahů v roce 2021 jsme v naší obci 

zasahovali pouze dvakrát. Jednalo se o transport 

pacienta a v závěru roku o dopravní nehodu. K dalším 

událostem nás operační středisko vyslalo 24.6.2021              

v 22:15 na záchranu osob, zvířat a věcí do tornádem 

zasažené obce Moravská Nová Ves. Zde byla naše náplň 

práce vyhledávat spolu s PČR a zdravotnickou 

záchrannou službou zraněné a zavalené osoby.                        

V souvislosti s tornádem jsme pak zasahovali ještě 

třikrát. Dvakrát v obci Mikulčice a jednou ve městě 

Hodonín. Vždy jsme se podíleli na odklizení sutin, 

odstranění popadaných stromů a podobně. 

Navzdory koronavirovým opatřením a tornádu, kvůli 

kterému bylo pozastaveno školící zařízení v Tišnově,                

se nám podařilo v roce 2021 proškolit 8 členů nositelů 

dýchací techniky a nového člena na kurzu strojník                         

v Hodoníně. Tři členové pak absolvovali dlouhé školení 

na obsluhu motorových pil v ústřední hasičské škole 

Jánské Koupele.  

Tímto bych chtěl poděkovat všem členům za jejich 

obětavost, ochotu a čas se vzdělávat v oblasti požární 

ochrany a vám všem popřát hodně štěstí v novém roce 

hlavně zdraví, pohodu, a ať sirénu slyšíme pouze první 

středu v měsíci, kdy probíhá pravidelná zkouška. 

/Jan Zríni/ 

SDH Louka 
Ani v roce 2021 se nemohl z důvodů epidemiologických 

opatření konat tradiční hasičský ples, kterým se vždy 

příjemně vstupovalo do nového roku. Tudíž první 

společnou akcí sboru byl sběr železa, ten jsme ještě 

opakovali i v srpnu. Za sbor bych vám, všem občanům 

chtěla poděkovat za nepotřebný železný odpad, který 

jste nám poskytli. Sbor si pro svoji činnost požádal obec 

o finanční příspěvek, který mu byl poskytnut v částce 

40 000 Kč, peníze jsme využili k dokoupení pracovních 

oděvů pro členy sboru, finančně jsme podpořili týmy 

při vaření gulášů a v neposlední řadě jsme nakoupili 

nádobí do kuchyně v hasičské zbrojnici.  

Také bych navázala na již zmiňované školení členů 

výjezdové jednotky, nejen členové výjezdové jednotky 

jsou povinni se školit, ale i členové sboru se mohou 

dobrovolně vzdělávat, náš člen absolvoval zkoušky 

odbornosti Hasič II. stupeň a stal se hrdým nositelem 

odznaku odbornosti. Tady si můžete všimnout, že hasiči 

nejsou jen lidé, kteří popíjejí na zbrojnici (jak si většina 

myslí), jsou to hlavně osoby, které svoji činnost dělají 

dobrovolně, obětavě a jsou ochotni se pro lepší výkony 

při ochraně obyvatelstva i vzdělávat.  

Doufáme, že v roce 2022 budeme moci uskutečnit 

zábavu Pod Hájem, pravidelný košt gulášů a dále 

vykonávat svoji činnost svědomitě a s úsměvem                    

na rtech.             

/Bc. Eva Dřímalová/ 
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LETECKO-MODELÁŘSKÝ KLUB V LOUCE 

Historie LMK 
Letecko – modelářský klub v Louce má za sebou                      

už půlstoletí své aktivní činnosti. Zahájení činnosti                     

v roce 1971 bylo na návrh tehdejšího ředitele základní 

školy v Louce pana Tomčaly a vedoucím kroužku byl 

Škopík Jan. Kroužek byl vlastně pro žáky školy a začínalo 

se z ničeho–nebyly zkušenosti, materiál, plán, jak by se 

mělo začít. Prvními přihlášenými byly děti ve věku              

9-10 roků. Dílna byla ve škole do r. 1982, kdy byla                        

z dílny zřízena školní jídelna pro děti. Druhým vedoucím 

byl Hrbáček František. 

Dílna byla přestěhovaná do sklepních prostorů 

kulturního domu, ale tam z důvodů chladného 

prostředí a v pátek, kdy byl kroužek, tak se tam pekly 

svatební koláčky. Proto byla dílna na návrh OU ještě 

téhož roku přemístěna do domu č. 1, kde byla dílna                

až do roku 1988, kdy byl domek prodán. Dílna                            

se přestěhovala pod sýpky a v roce 1992 byly sýpky 

privatizované a další prostory nebyly. Proto každý člen 

stavěl modely doma a scházeli se jen na trénování                      

a na soutěžích. Od roku 1990 byl kroužek změněn na 

klub pod číslem 425 a vedením by pověřen Ing.Šmehlík 

Miroslav, (Jan Škopík byl zaneprázdněn stavbou rod. 

domu).  V klubu zůstali jen Škopík Jan, Šmehlík Mir., 

Maňák Mir., Jagoš Dalibor, Maňák P., Koryčanský 

Milan, Trn Jan, Koryčanský K., Škopík D., Hučík Václav. 

V r. 2005 vystoupil z klubu Koryčanský Karel a v r. 2016 

vstoupili do klubu Maňáková Eva, Galečka Jaromír                  

a jeho syn Filip, žáci Jagoš Dominik, Jagoš Daniel, Škopík 

Martin, Šmehlíková Diana, Koryčanský Jan. Modeláři 

stavěli modely letadel od rozpětí 30 cm až do tří metrů 

a někteří i obří motorové modely. Ceny modelů                         

se pohybují od 300 Kč až po několik desítek tisíc korun. 

Rozvoj modelařiny nastal až po roce 2001, kdy Václav 

Hučík vytvořil novou kategorii „RCEO“,která se létala         

až do roku 2021. Do té doby se létaly volné modely               

kat. A3, A1, a rádiem řízené RCV1 a RCV2. Další rozvoj 

byl až po roku 2018 s novou kategorii RCEP. Tuto kat. 

začali létat Maňák Pavel, Jagoš Dalibor a Galečka 

Jaromír, Škopík Dušan - v r. 2021 Jagoš Dominik (žák)           

a Škopík Jan. V roce 2019 zemřel aktivní člen našeho 

klubu pan Maňák Miroslav. Největší rozvoj byl                 

po r.2016, kdy se vybudovalo vlastní modelářské letiště 

a na něm buňka s pergolou.  

Protože nebyla v okolí obce Louka žádná vhodná plocha 

pro provozování modelářské činnosti, všechny soutěže 

pořádané letecko modelářským klubem (LMK) Louka 

do roku 2008 byly pořádané na loukách ve Veselí nad 

Moravou (bývalá dostihová dráha). Po roce 2009,                

kdy se ve Veselí nad Moravou vytvořil nový LMK a část 

prostoru bývalé dostihové dráhy se privatizoval,                  

byly navržené podmínky pro další užívání nepřijatelné. 

Od roku 2009 klub pořádal soutěže ve Strážnici                       

na loukách. Ředitel statku Žerotín neměl námitek. 

Louky užívali modeláři až do roku 2016. V roce 2015                

se rozhodli založit vlastní modelářské letiště, protože 

ve Strážnici ochranáři přírody vstup na louky od dubna 

do konce září zakázali. Po digitalizaci půdy se rozhodli 

Jan Škopík, Dušan Škopík, ing.Miroslav Šmehlík,                 

Milan Škopík a Dalibor Jagoš, že dají své pole vedle sebe 

a pozemky zatravní pro potřeby klubu. Tyto pozemky 

pronajmou zájemcům o travní porost. První smlouva 

byla uzavřena s panem Martinem Chrenčíkem na pět 

roků, v roce 2021 byla ukončena. Další smlouva nebyla 

prozatím uzavřena se žádným zájemcem.  

Po vytvoření a vyměření letištní plochy přibylo také 

členů klubu. Nově se přihlásili pan Jaromír Galečka, 

jeho syn Filip, Eva Maňáková a další děti školou povinné 

jako: Koryčanský Jan, Horňák Petr, Škopíková Sabina, 

Škopík Martin, Šmehlíková Diana, Miškeřík Michal, 

Jagoš Dominik, Jagoš Daniel.  

/Jan Škopík/ 
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Současnost LMK  
Sezónu 2021. kdy náš Letecko modelářský klub (LMK) 

oslavil 50 let od založení, jsme si plánovali úplně jinak. 

Jenže dnes určuje pravidla covid. Radost ze soutěžních 

letů, kdy pilot bojoval se soupeři a s počasím jako o 

život jsou již ty tam, dnes nám přibyl mnohem horší 

soupeř a s ním je to opravdu boj o život v roušce. Naší 

stěžejní klubovou kategorií je soutěž větroňů kategorie 

RC-V1. Jedná se o model, který se na oblohu vytáhne                           

na 150metrovém silonu a po odpojení se pilot snaží 

přesně za 5 minut přistát do vytýčeného čtverce 50x50 

metrů. Laikům se zdá být čtverec příliš velký, ale pro 

nás, piloty, je to někdy k vzteku. Každý rok se v této 

kategorii snažíme uspořádat pět soutěží, které jsou 

započítávány do prestižního seriálu „O horňácký 

pohár,“ který je putovní. Do poslední soutěže měli 

šanci získat tento pohár ještě čtyři piloti, takže to byl 

opravdu lítý boj až do posledního letu. V letošním roce 

2021 si ho vybojoval Milan Koryčanský s výkonem 3152 

bodů. Jen těsně za ním o pouhých 15 bodů skončili 

shodně na druhém místě se stejným počtem bodů 

Libor Jagoš a Jan Škopík.  

Soutěže se musely kvůli covidu a počasí odkládat,                       

ale nakonec se nám je přece jen podařilo odlétat 

všechny. První dvě soutěže létané v jeden den 5. června 

vyhrál Pavel Maňák. Další soutěže dopadly následovně: 

19. září se stal vítězem Dalibor Jagoš. O měsíc později, 

24 října s přehledem zvítězil veterán a nestor našeho 

klubu dnes již 83 letý Jan Škopík, který tentokrát nedal 

nikomu šanci. Poslední soutěž 14. listopadu opanoval 

Dalibor Jagoš.  

V kategorii RCEO – (větroňů s elektromotorem) jsme 

uspořádali 20. června mistrovství České republiky. 

Piloti našeho klubu skončili v první desítce. 

Výsledky Pavla Maňáka, Dalibora Jagoše, Jana Škopíka 

a Jaromíra Galečky z Hr. Vrbky, kteří se věnují i jiným 

kategoriím jsou velmi uspokojivé, za zmínku stojí 

připomenout  2. místo Pavla Maňáka  na poslední  

soutěži v Ostravě, rozdílem škrtacího startu mu uteklo 

vítězství. 

Práce se školní mládeží nám hodně pokulhává, jelikož 

už v dnešní době je spousta mainstreamovějších 

zájmových činností, ale nějakou tu drobotinu mezi 

sebou na letišti přece jen máme. Jsou to Filip Galečka  

a Dominik Jagoš, z kterých snad vyrostou kvalitní 

modelář i pilot.  

O co méně se mohlo létat, o to více se pracovalo                       

na zvelebování našeho letiště. Sezónu jsme ukončili 

posezením u ovaru, kdy jsme tak oslavili trojí životní 

jubilea našich členů a 50 let od založení našeho klubu 

panem Janem Škopíkem. Doufáme, tak jako všichni,                

že příští sezóna už bude méně omezována a že tradiční 

drakiáda 2022 už snad konečně vyjde. 

/Václav Hučík/ 
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XV. SVATOHUBERTSKÁ MŠE 

Stalo se již tradicí, že druhou listopadovou neděli            

je v Louce pořádána Svatohubertská mše za živé                        

a zemřelé myslivce z Horňácka. Minulý rok kvůli špatné 

pandemické situaci Covidem 19 a přísným vládním 

opatřením byla Svatohubertská mše odsloužena bez 

veřejnosti. I letos nebyla situace o mnoho lepší.                       

Do poslední chvíle organizátoři nevěděli, zda 15. ročník 

Horňácké Svatohubertské mše proběhne. Nakonec                

se 14. listopadu 2021 v neděli ráno rozezněly po vesnici 

tóny mysliveckých trubačů, kteří spolu se svatým 

Hubertem projížděli na koňském povozu vesnicí a zvaly 

místní občany do kostela Panny Marie Růžencové                   

na slavnostní mši. Tak jako každý rok, i letos, byla mše 

zahájena slavnostním průvodem, který se před 

10.hodinou vydal od kapličky do místního kostela. 

Průvodu se, kromě myslivců z okolních mysliveckých 

sdružení, účastnili i zástupci Řádu svatého Huberta, 

Černí myslivci Pobeskydští, Moravští rytíři svatého 

Rostislava a Kolumbana a samozřejmě myslivci 

místního mysliveckého sdružení. Mezi obětními dary, 

které myslivci přinášeli do kostela, byla drobná ulovená 

zvěř, srnčí zvěř a všemu vévodil jako hlavní dar kapitální 

jelen. Jeho úspěšným lovcem byl zakladatel 

Svatohubertské mše v Louce, obětavý organizátor                     

a rytíř Řádu svatého Huberta pan Jan Škopík.                          

Mši svatou celebroval P. Petr Wnuk a v úpravě Vacek, 

Selement zpíval chrámový sbor z Louky.                                      

Vše doprovázeli trubači ze Zábřehu. P. Petr Wnuk                  

se vždy ve svých kázáních obrací k přírodě a veškeré 

kráse kolem, kterou může myslivec, ale i kdokoliv z nás, 

na svých toulkách vidět a hlavně prožít. Letos vzpomněl 

Boží muka a kapličky, které nás doprovází na našich 

výletech. Nádherná podzimní výzdoba kostela o to více 

umocnila prožít tento duchovní zážitek.                      

Vše proběhlo v souladu s aktuálním vládním 

opatřením. Vzhledem k této situaci byl omezen                      

i doprovodný program před kostelem a rovněž bylo 

zrušeno pohoštění a setkání myslivců v kulturním 

domě. V chladném listopadovém počasí přišlo po mši 

před kostelem všem účastníkům vhod i něco na zahřátí. 

Podával se jak horký čaj, tak svařené víno, koláčky                      

a malé teplé občerstvení. Na své si přišli i milovníci piva. 

Majitelé místního pivovaru v Louce uvařili k této 

příležitosti pivo Hubert, které mohli příznivci 

lahodného moku ochutnat. K dobré náladě vyhrávali 

muzikanti z Lipovjanky a trubači ze Zábřehu. Bylo už 

hodně po poledni a v prostoru před kostelem stále 

ještě postávali skupinky lidí. Někteří obdivovali 

kapitálního jelena, někteří vypreparované trofeje                     

a někteří jen tak stáli u dřevěných stolů se svařákem 

nebo pivem v ruce a povídali si spolu.  

Opět to byla krásná podzimní neděle, naplněná 

duchovním zážitkem, setkáním s dobrými přáteli                      

a kamarády. Byla však trošku jiná, než jaké jsme 

prožívali v předešlých letech. Je to díky covidové 

situaci, která nás provází už několik let a pomalu                      

se stává součástí našich životů. I přesto byla na všech 

zúčastněných vidět radost ze setkání. 

Velký dík patří hlavně Ing. Janu Škopíkovi, sponzorům      

a všem, kteří přispěli a jakýmkoliv způsobem se podíleli 

na průběhu této nevšední společenské akce. 

Chtěla bych všem popřát hlavně hodně zdraví                              

a pohodu, aby se lidi mohli setkávat a prožívat spolu 

hezké chvíle. 

/Jarmila Hrbáčková/

 

CO SE U NÁS DĚJE 
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SVĚTLUŠKOVÝ PRŮVOD 

Na letošní Světluškový průvod jsme se sešli před 

Obecním úřadem v Louce v úterý 16. listopadu 2021 

v 17:00 hod. v předvečer státního svátku „Mezinárodní 

den studentstva“, který se vztahuje u nás ke dvěma 

historickým událostem (1939 došlo k uzavření českých 

vysokých škol, 1989 sametová revoluce). 

Než se vydali broučci, berušky a světlušky 

s rozsvícenými lampiónky, lucerničkami, či jinými 

svítidly na pochod, za účasti pana starosty jsme 

rozsvítili svíci před pomníkem padlých u kapličky a tím 

jsme uctili památku našich padlých občanů v první 

světové válce.  

Následně jsme putovali po chodníku kolem hlavního 

průtahu obce, pak ulicí Záhumenice kolem kapličky na 

Horní konec. Za vyhrávání veselých písniček místním 

rozhlasem jsme mířili uložit naše pohádkové bytosti 

k zimními spánku.  Bezpečnost našich kroků střežili 

místní hasiči. Naše putování bylo zakončeno před 

kulturním domem, kde byl pro všechny připraven teplý 

čaj a taky něco sladkého k zakousnutí. Svým způsobem 

tajemná atmosféra večera vnesla dobrou náladu                         

a úsměv na tvářích nejen přítomným dětem, ale taky 

jejich doprovodu ať rodičů, tet či babiček. I přes 

nešťastnou situaci spojenou s přítomností covidového 

onemocnění, kdy původní termín konání této akce byl 

stanoven na podvečer 27. října a odložen, se sešlo přes 

devadesát účastníků. K příjemnému prožití podzimního 

podvečera přálo taky pěkné počasí. 

Za přípravu a organizaci děkujeme členům výboru 

Českého červeného kříže Louka, členům hasičského 

sboru Louka a taky kuchařkám za vynikající čaj. 

/Anna Vašicová/ 

PŮLNOČNÍ ZPÍVÁNÍ KOLED 

Letos sa nám podariło a nepodariło půlnoční zpívání 

koled po mši. Původně sme chtěli zpívat kostelní koledy 

s luďma u kapličky, ale dopadło to trochu jinak. Jak                

to vłastně vznikło a co za tým šeckým je? Tož čtite                      

a počůvajte!  

Pri predvánoční volnéj debatě mezi chłapama sme si 

mezi sebú uvědomili, že díky koronaviru nejsú Vánoce, 

jaké by sme si príli a jaké jich máme vłastně zažité. „Šak 

aj v jednéj koledě sa zpívá, že „když je čas vánočních 

koled, čłověk k čłověku má blíž“. Kam sa poděly Vánoce 

s prozpívanýma koledama od plic na půlnoční mši a 

pres růšku to jaksi néni ono. A tak słovo dało słovo a 

uděłali sme nahonem akcu. Lúcký chłapský sbor též 

neměł nic proti si zazpívat a hned byli narychtovaní. Šak 

kde jinde a kdo jiný by měł zpívat po mši koledy, než 

lúčtí chłapé!  Aj sa také podle toho stało a s velikým 

nadšením sa porádně obuli do zpěvu. Korát było 

potreba vidět aj na noty. Tož s tým sa nepočítało, lebo 

sme zapoměli, že tam bude tma a tož cełú atmosféru 

podbarvovali koledama pravda opodál. „Kdo chtěł, ten 

čuł!“ ríkali chłapé. Ludé vycházali prekvapení z kosteła, 

za zpěvu chłapů, do zimy a tmy. Moc velikého 

premůvaňá nebyło potreba a sami sa volně 

pozastavovali. Družili sa a srdečně si príli vesełé 

Vánoce, Krista Pána narození, šecko dobré, co enom 

ide a predně zdraví. Kdo chtěł, dał si aj neco teplého!   

A tak nás moc těší, kdo ste sa pozastavili a děkujeme, 

že ste vydržali! Tož snáď sa nám príště podarí, aby sme 

viděli na noty, aj nejaký muzikant zahráł a ludé si též 

koledy zapívali a pripomněli si tak šecí społem Krista 

Pána narození. 

S práním šeckého dobrého a nadšeňá prejú ti, co za 

toto možů: Peťa Maňák a Borek Smaženka 

(A díky šeckým kdo pomáhali a zpěvákom též!)  

 

 

 

 

CO SE U NÁS DĚJE 
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   FOTOGALERIE Poslední červencový den se uskutečnil tradiční 

NOHEJBALOVÝ TURNAJ… 

Na letním dětském dnu s myslivci na 

myslivecké chatě Diana bylo i navzdory 

horkému počasí živo a veselo… 

  FOTOGALERIE 

V průběhu vánoční doby byl 

kostel tradičně vyzdoben 

voňavými smrky a Betlémem. 

Světluškový průvod měl 

hojnou účast… 

Také letos byla při Svatohubertské mši k vidění 

ulovená trofej jelena… 

Z důvodů nepříznivé nákazové 

situaci ani letos neproběhlo 

tradiční zahájení adventu. 

Stromek před obecním úřadem 

se rozsvítil bez přítomnosti 

veřejnosti a zářil poté celou 

adventní a vánoční dobu… 
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ajímavých akcí připravených. … 
 

ZPRAVODAJ ZE ŠKOLNÍCH LAVIC 

Co je nového v naší škole?  Všichni žáci se hlavně 

pilně učí, získávají nové vědomosti a svědomitě 

plní úkoly. 

Naši prvňáčci si už zvykli na školní režim, zvládají 

počítání i psaní některých písmen a umí pěkně číst. 

Od konce září do prosince, společně s druhou a 

třetí třídou, jezdili na plavecký výcvik do 

Ratíškovic. Většina dětí se naučila dobře plavat a 

poslední den plaveckého výcviku si všechny děti 

zazávodily a vyhrály cenné medaile. 

V říjnu do naší školy přijela lektorka z DDM ve 

Veselí nad Moravou a žáci 4. a 5.ročníku se 

dozvěděli mnoho užitečných a důležitých 

informací o dopravních předpisech, o bezpečné 

jízdě na kole. Na závěr podstoupili i test, kde 

museli použít své získané znalosti. 

Listopad byl v družině tvořivý. Děti z družiny 

vydlabávaly dýně, a to se jim moc líbilo. Dýně byly 

vystavené v chodbě školy.  

Prosinec měly děti hodně zajímavý. Už na začátku 

měsíce měla celá škola projektový den. Děti se 

převlékly za anděly, čertíky a Mikuláše. Čekal je od 

rána čertovský den plný úkolů, soutěží, ale i pečení 

brambor ve slupce v troubě. Po celé škole se linula 

vůně pečených brambor. A jak si na nich andílci a 

čertíci pochutnali! To byla podle dětí ta nejlepší 

svačina na světě!  

Po celou dobu adventu každé ráno před 

vyučováním čekalo děti překvapení. V adventním 

kapsáři, který visel na chodbě, měly vždy nějaký 

zajímavý úkol, který měly v ten den splnit. Ráno 

jsme se celá škola sešli a společně si zazpívali. Bylo 

to krásné ranní setkání a příjemný začátek dne. 

 Na poslední vyučovací den před Vánocemi se děti 

opravdu těšily. Ve třídách pod stromečkem děti 

čekalo plno dárečků, které si vzájemně dávaly. 

Třídy byly vyzdobené, slavnostně prostřené lavice, 

kde si děti přinesly z domu vánoční dobroty. 

Všechny děti i paní učitelky jsme se sešli a zazpívali 

koledy u vánočního stromečku. Po celou dobu se 

opět linula vůně vánočního punče, který pro děti 

uvařily paní učitelky a na kterém si děti také 

pochutnávaly a přidávaly si, dokud na dně hrnce 

nezbyl jen hřebíček, skořice a badyán. Družina 

s paní učitelkou upekla všem medové perníčky, 

které jsme měli jako sladkou tečku k vánočnímu 

punči. 

A tak naše škola ukončila v klidu, spokojenosti, 

dobré náladě a přátelské atmosféře kalendářní rok 

2021.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ŠKOLNÍ OKÉNKO 
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Škola v obci Louka patří do kategorie malotřídek, 
takových je v České republice několik desítek a mají 
svá specifika, jaké je řídit malotřídku? 
Řízení školy malotřídního charakteru je ve své podstatě 
stejné, jako řízení běžné školy. Výhodou velkých škol je 
to, že lze práci rozdělit více zaměstnancům.                                 
V malotřídních školách je však hodně "naloženo" jak 
ředitelům, tak i ostatním pedagogům. 
 

 Jak nalákat rodiče, aby o tomto typu školy pro své 
dítě uvažovali a rovnou jej nezavrhli, jen kvůli tomu, 
že se jedná právě o "malotřídku"? 
Malotřídní školy jsou v současnosti vyhledávány                         
z vícero důvodů. Uvedu vám několik z nich: 
Která škola může nabídnout tak rodinné 
prostředí?  Malotřídní. Která škola si může dovolit 
individuální přístup? Malotřídní. Která škola naučí dítě/ 
žáka větší samostatnosti a spolupráci? Malotřídní. 
Která škola si může dovolit častější projektové dny? 
Malotřídní. Která škola může zaměřit vzdělávání více na 
získávání kompetencí potřebných pro aktivní občanský, 
profesní i osobní život?  Malotřídní. Která škola může 
více do výuky zařadit alternativní metody či přístupy? 
Malotřídní. Která škola může umožnit maximální rozvoj 
potenciálu dětí/ žáků? Malotřídní.  
 

Plánujete např. "DEN OTEVŘENÝCH DVĚŘÍ" či akci 
podobného charakteru, aby měli rodiče i děti možnost 
svoji budoucí školu lépe poznat? 
Ano, Den otevřených dveří bychom rádi uskutečnili 
ještě před zápisem do základní školy, také proto, aby se 
rodiče mohli bez předsudků rozhodnout, do které školy 
své dítko dají. Pro předškolní děti plánujeme několik 
návštěv v základní škole, které budou spojeny                             
s programem zaměřeným k zápisu. 
 

Jaká je vize školy?  
Chceme být školou rodinného charakteru, která bude 
inspirativní pro ostatní. Chceme být školou, kde úspěch 
zažije každé dítě; školou s dobrou atmosférou, kde se 
žáci cítí bezpečně a kde se předchází negativním jevům. 
Dále chceme být školou s otevřenou komunikací,                  
kde budou rodiče vítáni (k tomu chceme zřídit školní 
kavárnu pro rodiče); školou, kde je výuka obohacena 
také o alternativní pedagogické směry.  
 

Zahrada u školy je vždy velkou výhodou, momentálně 
ale jistě není využita tak, jak by bylo žádoucí, co byste 
zde v budoucnu ráda změnila? 
Pokud by záleželo na mně, pak bych si školní zahradu 
představovala následovně: měla by být místem, které 
bude maximálně dětmi využíváno jak při výuce (k čemu 

už nyní slouží venkovní učebna), v hodinách tělesné 
výchovy, tak ve školní družině či volnočasových 
aktivitách. V současnosti k tomu směřují také pokyny 
od ministerstva školství. Zjednodušeně řečeno,                    
není předmět, který by se venku na čerstvém vzduchu 
při příhodném počasí nemohl učit. Naše zahrada by 
tedy sloužila pro environmentální výuku a poskytovala 
by dostatek podnětů k rozvoji dětí. Mohl by tam být 
vodní prvek – malé jezírko, stezka bosou nohou, 
relaxační zóna, sportovní zóna se zelení, zajímavé herní 
prvky pro děti, a také část ve stylu jedlé 
zahrady. Zahrada by nemusela být uzavřená,                           
ale fungovala by ve stylu otevřené zahrady - tzn. byla 
by odpoledne otevřená i veřejnosti. Vybudování takové 
zahrady nemusí být jen ideou, která velmi zatíží 
rozpočet. Výhodou je, že velkou část bychom zvládli 
vybudovat třeba se zručnými tatínky či dalšími 
dobrovolníky. To, co sami nezvládneme jsou prakticky 
jen herní prvky – průlezky, ale k těm už máme příslib od 
našeho pana starosty.  
 

Na co jste za osm měsíců řízení školy nejvíce pyšná? 
Pyšná? S touto vlastností moc společného nemám,                
ale pokud bych vše měla vystihnout jedním slovem, pak 
je to vděčnost. Vděčnost za to, že přes nelehký začátek 
fungujeme. Když jsem školu přebírala, bylo "uvnitř" 
nepříhodné klima jak mezi některými zaměstnanci, tak 
u dětí a rodičů. Pracovníků bylo málo, proto Ti,                        
kteří zůstali byli až přetíženi. V digitální podobě 
ohledně jakýchkoliv dokumentů z oblasti řízení mi 
nebylo zanecháno vůbec nic. Do toho mne 
kontaktovala Česká školní inspekce a já musela najít 
adekvátní řešení, které by bylo přijatelné jak pro rodiče 
žáků, tak pro inspekci. Do toho všeho zasahoval COVID 
s měnícími se opatřeními, nespokojení "bezpečáci", 
úrazy a tak by se dalo dlouze pokračovat. Vděčnost je 
skutečně na místě. Fungujeme, konečně žáci                                   
i zaměstnanci chodí do školy bez neuróz a těšíme se,                             
co bude dál. Vděčnost těm, kteří jakýmkoliv způsobem 
pomohli, byť to bylo třeba jen milé slovo, ale také těm, 
kteří "přikládali do ohně", protože díky takovým lidem 
my můžeme charakterně vyrůst. 
 

A poslední otázka, co Vám dělá ve Vaší práci největší 
radost? 
Největší radostí jsou těšící se děti do školy. Radostí                  
je vědomí, že veškeré prožité úskalí nebylo marné, 
protože to, co děláme, má smysl. 
 
/MVDr. Barbora Hrbáčková/ 

ŠKOLNÍ OKÉNKO 
 

S prvním číslem zpravodaje přinášíme krátký rozhovor s ředitelkou ZŠ a MŠ Louka Mgr. Eliškou Lachnitovou o řízení 

a plánech ZŠ.  Děkujeme a přejeme do další činnosti energii a neutuchající entusiasmus.  
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ŠKOLKOVÉ OKÉNKO 
 

Náš plán aktivit a mateřské škole od ledna do června 

je následující: 

• výsadba truhlíků s bylinkami, 

• pečení a zdobení velikonočních perníků, 

• velikonoční tvoření, 

• slet čarodějnic a čarodějů na zahradě MŠ, 

• nácvik vystoupení dětí ke Dni matek, které se 

uskuteční na KD, dle epidemiologické situace 

(jinak vše zprostředkujeme formou DVD), 

• výlet zámek Milotice, 

• dětský karneval, 

• divadélko „Barborka“, 

• překvapení pro děti na konci školního roku 

2021/2022. 

 

Od ledna 2022 proběhly v mateřské škole 

personální změny z řad pedagogických 

pracovníků. Letitá paní učitelka odešla do 

starobního důchodu a na její místo byla 

přijata mladá začínající pedagogická 

pracovnice. Této mladičké pedagogické 

pracovnici bude letitá paní učitelka 

předávat své zkušenosti do konce tohoto 

školního roku. Celkový stav pedagogických 

pracovníků v mateřské škole představuje           

5 paní učitelek a 1 paní asistentka 

pedagoga, přidělená k dítěti se speciálními 

vzdělávacími potřebami. 
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   ŠKOLNÍ A ŠKOLKOVÉ FOTOOKÉNKO 
 

 
Pár foto momentek ze školních lavic v podzimním 

a zimním období… 

Děti z mateřské školy se svými 

podzimními výrobky.. 
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TRADICE ZIMNÍHO KOLEDOVÁNÍ 

Slovo koleda se stejně jako příbuzné slovo kalendář 

dostalo do češtiny z latiny. Staří Římané označovali 

(původně řeckým) slovem calendae první den v měsíci, 

zejména pak první den prvního měsíce v roce. Protože 

se s tímto obdobím okolo zimního slunovratu pojily 

důležité slavnosti jak u Římanů, tak u slovanských 

kmenů, rozšířilo se označení kalendy, nebo také koljada 

či právě koleda do všech slovanských jazyků. Naši 

předkové jím označovali obřadní obchůzku, která měla 

přinést do domu štěstí a hojnost, postupně ale i písně, 

veršování nebo popěvky, které tuto obchůzku 

provázely. K tomu se do třetice připojil význam koledy 

jako daru, udělovaného koledníkům. Dar byl zprvu 

hlavně rituálního rázu, měl v sobě nést symboliku 

obřadu, k němuž se obchůzka váže. Bylo to zejména 

nejrůznější pečivo, drobné mince, kterým byla 

připisována ochranná funkce a velice pravděpodobně 

také závdavek něčeho dobrého, co mohlo zvlášť 

v chladném počasí i příjemně zahřát. V tom se ostatně 

dnešní koleda od té dávné zase tolik neliší. Etnograf 

Václav Frolec koledu popisuje jako obřadní 

komunikační akt, který skrze obchůzku, zpěv, tanec či 

jiná gesta přináší členům vesnického společenství 

blahonosný účinek. Koledování má své místo v celém 

průběhu roku, vzpomeňme třeba na slováckou jízdu 

králů, fašankové nebo velikonoční obchůzky.  

Protože nedávno skončila doba vánoční, zaměříme se 

blíže na několik zimních koled, počínaje Štědrým dnem. 

V tento den patřila koleda zejména pastýřům, kteří 

procházeli vsí, práskali biči a troubili na trouby, zatímco 

jejich ženy a dcery sbíraly po krajích ulice od sousedů 

výslužku. O Štědrém večeru chodili po koledě také 

ponocní a kostelní zpěváci – písmáci. 

Nevýznamnějším dnem pro koledování byl svátek sv. 

Štěpána. Toho dne po koledě chodili zejména mladí 

chlapci, kromě nich ale také učitelé se svými žáky, 

pastýři i kostelník s ministranty. K tomuto dni se však 

váže více zvyklostí, byl to totiž poslední den služby 

mužské části chasy (dívky končily svoji službu až na 

Nový rok). Čeledíni a pacholci ve staré službě ještě před 

rozedněním nakrmili koně, vyčistili je, „oprali“ jim 

ocasy, poklidili stáj a koním zapletli ocas i hřívu. Když 

po kostele nebo k večeru ze služby odcházeli, odprosili 

starého hospodáře s hospodyní a v dobrém se s nimi 

rozloučili. Za službu od nich dostávali zdobené a podle 

kraje různě tvarované pečivo zvané koláč. Nejčastěji to 

byl pletenec ze tří pramenů, stočený do kruhu a 

ozdobený pentlemi, pozlacenými ořechy či 

rozmarýnem. No a protože mládencům začínala další 

služba až na Nový rok, zamířili s koláčem většinou 

rovnou na večerní zábavu – štěpánskou nebo 

doslúženou – zkrátka propíjat kołáč. Na této zábavě si 

také hospodáři hledali novou chasu do služby na další 

rok, a že to byla často obtížná práce, nebyli s ní proto 

hned hotovi a z hospody neodcházeli před půlnocí. 

Odtud také pochází pořekadlo Na Štěpána není pána, 

každý sobě za pána! 

Dalším významným dnem zimního koledování byl Nový 

rok. V tento den patřilo koledování služebným 

děvčatům, která končila službu, a stejně jako chlapci 

několik dní předtím, dostávaly za ni od hospodáře 

a hospodyně koláč. Někde také děvčata nechávala 

sloužit slavnou mši s ofěrou (mladíci mívali ofěru při mši 

na sv. Štěpána).  

Do dnešních dní, ačkoli v pozměněném kontextu, se 

udržela koleda tříkrálová. Spolu s koledou Blažejskou 

(3.2.) a Řehořskou (12.3.) patří k mladší vrstvě 

obřadních obchůzek a vykonávali ji zpočátku žáci 

s učiteli nebo kostelník s ministranty, původně i 

duchovní. U těchto koled, které mají vesměs 

středověký původ, je zvláště výrazný jejich dobročinný, 

charitativní rozměr. Chlapci, představující Tři krále, 

nosili s sebou hvězdu – skleněnou lucernu připevněnou 

na tyči, zpívali známou tříkrálovou koledu, vinšovali 

domácím a vykuřovali obydlí kadidlem. Nápis křídou na 

veřeje prováděl původně učitel či kněz a věřilo se, že 

má ochrannou moc. 

 

ZAJÍMAVOSTI 
 

Ačkoli vánoční čas je za námi a dny nového roku utíkají mílovými kroky, vraťme se do této doby ještě 

alespoň příjemným čtením. Tentokrát na téma TRADICE ZIMNÍHO KOLEDOVÁNÍ. A rozhodně nebude řeč 

jen o koledování vánočním. Článek připravila Mgr. Anežka Hrbáčková.  
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Do dnešních dní bývají před kostelem prováděna 

dramatická představení příběhu o třech mudrcích, 

v nichž účinkuje i krutý král Herodes, pastýři a mnoho 

dalších postav. Tyto lidové tříkrálové hry mají původ ve 

středověkých městských slavnostech s divadly a 

alegorickými vozy, jejichž provedení jsou zachycena už 

z doby císaře Karla IV.  

Svátek sv. Blažeje, patrona lékařů a hudebníků, 

následuje po Hromnicích a opět byl spojen 

s obchůzkou. Žáci nebo ministranti byli bíle oděni a 

přepásáni zlatou šerpou, za své koledování dostávali 

hrách, slaninu na rožeň nebo drobné peníze, tato 

zvyklost je už ale v dané podobě víceméně zaniklá. 

Na svatého Řehoře čáp letí přes moře, a protože to 

bychom byli už jednou nohou na jaře, nezbývá než zde 

naše povídání o zimním koledování zakončit. Podle slov 

národopisce Václava Frolce má komunikační akt, který 

obřad koledování vytváří, v základu setkání tváří v tvář.  

Dovolte mi tedy ještě připojit do tohoto nového roku 

přání, abychom se co nejdřív už zase nemuseli bát 

navštívit jeden druhého a setkat se s druhými lidmi 

pospolu. 

 

Zdroje: 
Frolec, V.: Prostá krása, Vyšehrad, Praha 1984 
Niederle, L. [red].: Moravské Slovensko: Národopis lidu českoslovanského, díl 2., Město Kyjov, Kyjov 2014 
Zíbrt, Č.: Veselé chvíle v životě lidu českého, Svazek II., VII., F. Šimáček, Praha 1910 
Frolec, Holý, Jeřábek.: Horňácko, Blok, 1966 
http://catholica.cz/?id=446 
http://nase-rec.ujc.cas.cz/archiv.php?art=5161 
 

Ukázka koledních písní z Horňácka 

  

ZAJÍMAVOSTI 
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     STRÁNKA PRO DĚTI 
 Milé děti, kvapem se blíží zimní 

olympijské hry a tak si dnes 

trochu zasportujeme i na této 

dětské stránce…  

Poznáš na stínových obrázcích,            

o jaký zimní olympijský sport se 

jedná? Spoj názvy sportů 

s obrázkem.  

HOKEJ  SJEZDOVÉ LYŽOVÁNÍ  SKOKY NA LYŽÍCH  SNOWBOARDING 

    AKROBATICKÉ LYŽOVÁNÍ  BĚH NA LYŽÍCH  RYCHLOBRUSLENÍ          KRASOBRUSLENÍ 

Olympijská pochodeň je jedním            

z hlavních symbolů olympijských 

her. Je zapalována před začátkem 

her v Řecku a putuje přes celý svět 

až do dějiště her. Projdi s pochodní 

bludiště a zapal v jeho cíli olympijský 

oheň! 


